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Folketingets Finansudvalg 

Christiansborg 

11. oktober 2019 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 46 (Alm. del) af 9. 
september 2019 stillet efter ønske fra Sophie Løhde (V)  

Spørgsmål 

Vil ministeren garantere, at der i 2020 maksimalt vil blive brugt 8 mia. kr. om året 

på konsulenter inden for alt fra revision til management og it i stat, kommuner og 

regioner? 

 

Svar 

Regeringen ønsker at nedbringe den offentlige sektors udgifter til konsulenter.  

 

Det er i aftalerne om kommunernes og regionernes økonomi for 2020 besluttet at 

nedsætte en arbejdsgruppe, der skal se på veje til at nedbringe anvendelsen af 

eksterne konsulenter i stat, kommuner og regioner og løbende følge op på, om 

udviklingen går i den rigtige retning.  

Den tidligere VLAK-regering, Dansk Folkeparti og Radikale Venstre har delvist 

finansieret Aftale om ret til seniorpension for nedslidte med besparelser på statens 

konsulentforbrug uden at fremlægge en model, der kan udmønte beslutningen. 

 

Det er regeringens opfattelse, at konsulentforbruget i dag er for højt. Der vil dog 

fortsat opstå særlige behov for at anvende eksterne konsulenter til at løse opgaver, 

der kræver specialiseret viden. Beslutninger om de konkrete indkøb af konsulenter 

træffes decentralt, og de offentlige institutioner skal derfor også selv overveje 

grundigt, hvornår eksterne konsulenter er nødvendige.  

 

 

 
Med venlig hilsen 
 
Nicolai Wammen 

Finansminister 
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